





# 食品接触材料新品种申报

### 什么是食品接触材料新品种?

● 新材料(树脂,聚合物等) ● 新添加剂(着色剂,塑化剂等)

### 法规参考

● 中华人民共和国食品安全法 ● 食品相关产品新品种行政许可管理规定 ● 食品相关产品新品种申报与受理规定

### 如何判断食品接触材料新品种?

若食品接触材料未列入或使用范围超出以下法规,则是新品种,需进行申报:

- GB9685-2008 《食品容器、包装材料用添加剂使用卫生标准》
- 聚己二酰丁二胺等 107 种可用于食品包装材料的树脂名单
- 卫生部、卫计委批准作为食品包装材料用添加剂的公告
- 相关卫生标准 (如: GB 9691-1988食品包装用聚乙烯树脂卫生标准)

### 注册程序













### CIRS服务项目

- 食品接触材料新品种代理申报
- 迁移实验、毒理实验委托
- 产品合规分析,出具符合性声明报告
- 食品接触法规定制化培训
- 食品接触材料法规动态跟踪监控
- 相关法规、文件翻译











## **New Food Contact Substances Notification**

### What is New Substance for Food Contact Material?

New raw material (such as resin, polymer and etc.) New additive (such as coloring, plasticizer and etc.)

### **Regulation Reference**

- Food Safety Law of the People's Republic of China
- Administrative Permission Stipulation on New Food Related Product
- Stipulation on Application and Acceptance of New Food Related Product

### How to Confirm if a Substance is New?

If a substance is not in the positive list or its application scope exceeds the positive list as following, it is a new food contact substance.

- GB9685-2008 Hygienic standards for use of food additives in food containers and packaging materials
- The List of 107 Resins that can be used in food packaging materials
- Notices of newly approved food contact additives and resins issued by MOH or NHFPC
- Hygienic standards for raw materials (for example: GB 9691-1988 Hygienic standards for polyethylene resin used as food packaging material)

CIRS IRELAND

### **Notification Service Procedure**



Substance Evaluation



Test Arrange



Dossier Prepration and Submission



Technical Evaluation



Additional Dossier Preparation if necessary



**Notification Approva** 

#### **CIRS Services**

- New food contact substance notification
- Migration test and toxicity arranging and tracking
- Product regulatory analysis and DoC issue
- Tailored training on food contact regulations
- FCM Regulation Update Monitoring
- Regulation or documents translation



